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Abstract (en)
The rotor blade (1) comprises a support structure, which is made of fiber composite and has a metallic cladding structure (4) made of metal sheet.
The rotor blade has a turbine blade (3), a blade root (11) and annulus filler (10), which is in a transition area between the turbine blade and the root.
The cladding structure surrounds the turbine blade and below the annulus filler, it connects to the outer surface of the blade root flush with an edge
or with an edge provided with recesses.

Abstract (de)
Eine Fanschaufel für ein Gasturbinentriebwerk, die eine Tragstruktur (2) aus Faserverbundmaterial aufweist, ist nur im Bereich des Schaufelblattes
(3) von einer metallischen Hüllstruktur (4) aus Blech umgeben, so dass die am Schaufelfuß (11) wirkenden Kräfte und Spannungen und die
Delaminationsgefahr durch hohe Biegebelastung im Übergangsbereich zwischen Schaufelblatt und Schaufelfuß minimiert werden.
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